
Záznam zjednání
Pracovního výboru Komise pro plánování v oblasti vod pro implementaci

Rámcové směrnice o vodách (RSV KPOV)
konaného dne 22. května 2017 na Ministerstvu zemědělství, místnost č. 414c

Přítomni: dle prezenční listiny

Program jednáni:

1. Úvod a kontrola úkolů z minulého jednání
2. Surová voda — MZe
3. Casový plán a harmonogram prací — změny od posledního RSV KPOV — MZP
4. Aktuální informace z PS KPOV - MZP
5. Metodika určení významnosti vlivu - VRV
6. Hodnocení stavu VU — aktuální stav — VUV
7. Mezinárodní spolupráce — MZP, MZe

a) Koordinace prací na mezinárodní úrovni (diskuzní bod) — MZP + všichni
b) Workshop k hydroenergetice — Povodí Moravy

8. Zapojení krajů do procesu plánování v oblasti vod
9. Různé

a) Příprava programu KPOV

1. Úvod a kontrola úkolů z minulého jednání

Mgr. Faigl (MZe) přivítal členy RSV KPOV a zahájil jednání představením programu jednání.
K programu jednání nebyly vzneseny žádné připomínky a byl schválen. Ing. Kinkor (MZP),
rovněž uvítal členy RSV KPOV a informoval o personálních změnách na odboru ochrany vod
Ministerstva životního prostředí (00V MZP), kde se ředitelem odboru ochrany vod stal
Mgr. Lukáš Záruba. Následně proběhlo vyhodnocení splnění úkolů z minulého jednání.

Číslo Činnost Vyhodnoceni
úkolu

1 Zástupci Povodí Ohře a Povodí Labe se Splněno. Zástupci uvedených SPP zaslali data pro
vyjádři, zda budou schopni vložit do systému vodní útvary povrchových vod stojatých, která jsou
ARROW data pro vodní útvary povrchových nezbytná pro hodnocení stavu (systém ARROW). Dle
vod stojatých, která jsou nezbytná pro vyjádřeni VUV jsou všechna data k dispozici.
hodnocení stavu.

2 Zástupci státních podniků Povodí (SPP) Zástupci SPP prověřili možnost poskytnutí výsledků
prověří možnosti poskytnutí výsledků hodnocení stavu vodních útvarů. Dle jejich vyjádření
hodnocení stavu vodních útvarů MZP a MZe v tomto ohledu není problém poskytnout výsledky
a budou dále informovat MZP a MZe. resortům MZP a MZe. To ostatně vyplývá z 21 odst.

6 vodního zákona.
3 Zástupci SPP, VÚV a případní další zájemci Splněno částečně. Povodi Vltavy, státní podnik, zašle

zašlou nominaci do pracovní skupiny k Čl. 4 nominaci dodatečně.
_______ odst. 7 RSV.

RNDr. Čurda (MŽP) dále připomněl termín pro zaslání podnětů SPP k revizi vymezení VÚ
pro 3. plánovací období, který je stanoven na 31.5.2017.

2. Surová voda

Ing. Bogdanova (MZe) informovala o problematice shromažd‘ování a vedení informací
ojakosti surové vody a sdělila, že proběhne revize vyhlášky č. 428/2001 Sb., ve znění
pozdějších předpisů. Data o jakosti surové vody budou odběratelé surové vody předávat na
ČHMÚ, který je bude vést v jednotném datovém skladu v systému ARROW, a KÚ a SPP
k nim budou mít přístup. Dále uvedla, že by bylo vhodné uskutečnit schůzku, kde by se
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definovaly formáty shromažďovaných dat a výstupy potřebné pro jejich další využívání
(plánování v oblasti vod, Nitrátová směrnice aj.).

Ing. Hrabánková (VÚV) upozornila na problém s dosud nezpracovanými daty z minulých let
2015-2016, zejména pro potřeby pravidelných revizí zranitelných území (směrnice
91/676/EHS, dále jen Nitrátová směrnice, v souladu s 33 vodního zákona). Ing. Kinkor se
zeptal, zda je takto navržený postup a zamýšlená revize vyhlášky v souladu s 13 odst. 3
zákona č. 274/2001 Sb., o vodovodech a kanalizacích, ve znění pozdějších předpisů, a jestli
je jasné, kdo bude data do databáze vkládat. Ing. Bogdanova sdělila, že revize je plně
v souladu s uvedeným ustanovením, přičemž data budou vkládat do databáze odběratelé
surové vody, a KÚ a SPP budou mít do databáze přístup. V souvislosti s nezpracovanými
daty bude osloven gestor Nitrátové směrnice (odbor environmentálních podpor PRV MZe).
Pro potřeby plánování v oblasti vod je nutné mít k dispozici výsledky a zpracovaná data za
rozhodné roky 2016, 2017 a 2018. Je předpoklad, že roky 2017 a 2018 již budou ve
využitelné podobě, rok 2016 bude třeba doplnit.

Ing. Kinkor se dotázal, zda je jasné, jak se získanými daty naložit v procesu plánování
v oblasti vod. Bylo odpovězeno, že v únoru 2014 byla VUV vydána „Metodika pro hodnocení
stavu chráněných území podzemní a povrchové vody vymezených podle Čl. 7 Rámcové
směrnice o vodě č. 2000/60/ES, protože ale nebyla k dispozici použitelná data, nebyla
dosud zatím aplikována.

3. Časový plán a harmonogram prací — změny od posledního RSV KPOV

RNDr. Čurda (MŽP) hovořil o změnách v Časovém plánu a programu prací (ČP a PP). Uvedl,
že připomínky, které byly zaslány před minulým jednáním RSV KPOV, jsou zapracované.
Informoval o setkáních pracovní skupiny na VUV, kde se mimo jiné konzultují úpravy CP
a PP. Představil návrh změny v přípravě návrhu opatření, které by nově mělo probíhat
dvoukolově. První kolo návrhu opatření (1. 1. 2018 — 31. 10. 2019) bude založeno na
výsledcích hodnocení stavu vodních útvarů k roku 2015 (období 2013 — 2015), které bude
zpracováno na nových cílech do konce roku 2017. K tomuto datu by měla být hotova také
inventarizace vlivů. Následně ve 3.Q roku 2019 budou výstupy hodnocení stavu vodních
útvarů k roku 2018, které umožní následnou verifikaci navržených opatření. Tato změna
slouží zejména tornu, aby na návrh opatření, zhodnocení jejich účinnosti a ekonomickou
analýzu bylo vyhrazeno maximum času.

RNDr. Čurda se dotázal přítomných zástupců SPP, zda se vlastními silami mohou věnovat
inventarizaci vlivů a návrhu opatření především v prvním kole. Práce zpracovatelů plánů
povodí mohou reálně začít cca ve 2.Q nebo 3.Q roku 2018. Zástupci jednotlivých SPP se
vyjádřili, že by neměl být problém, aby významnou část činností zajistili sami, ale musí
k tornu být určený jednotný postup (metodika). Ing. Vlková (Povodí Ohře) vyjádřila souhlas.
Ing. Beneš (Povodí Vltavy) uvedl, že je třeba dát pevnější rámec inventarizaci vlivů, a sdělil,
že SPP nebudou provádět ekonomickou analýzu. Zástupci Povodí Moravy uvedli, že je
k diskusi, zda opatření rozdělovat na „program opatření“ a „ostatní opatření‘, jelikož stávající
OPŽP 2014-2020 s tímto rozdělením nepočítá. Prostřednictvím tohoto operačního programu
lze spolufinancovat i opatření z „ostatních opatření“ bez ohledu na jejich efekt ve vazbě na
stav vodních útvarů. Dále se ukázalo, že některá efektivní opatření ke zlepšení stavu (např.
Čov u malých sídel) byla vyřazena ekonomickou analýzou jako nákladově neefektivní.
K jejich realizaci však nakonec došlo. Nikdo ze SPP se nevyjádřil tak, že by tento navržený
postup nebyl možný. Clenové RSV KPOV obdrží ze strany MZP aktuální návrh CP a PP
k připomínkám.

RNDr. Čurda se dále věnoval Metodice vymezení silně ovlivněných útvarů povrchových vod.
Upozornil, že stávající metodika má jisté nedostatky, které by bylo třeba napravit. Nyní
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probíhají diskuse, zda tuto metodiku revidovat i s ohledem k 1. plánovacímu cyklu, kde byla
tato problematika řešena.

4. Aktuální informace z PS KPOV

Ing. Mgr. Tejkalová (MŽP) uvedla, že od posledního jednání RSV KPOV proběhla 3 jednání
Pracovního výboru KPOV pro implementaci Povodňové směrnice (PS KFOV), došlo
k finalizaci Vzorové dokumentace pro podání žádosti o poskytnutí podpory z prostředků
OPZP na zpracování projektu, dokončení předběžného vyhodnocení povodňových rizik
(PVPR) — aktualizace oblastí s významným povodňovým rizikem (OsVPR). Zároveň je již
v OPZP otevřena 64. výzva pro příjem žádostí pro projekty přípravy podkladů PpZPR. Příjem
žádostí končí 17. 7. 2017. Informovala o změnách ve vymezení OsVFR oproti
1. plánovacímu cyklu. Dále proběhlo 1. jednání rozšířeného pracovního výboru PS KPOV
(s krajskými úřady). Upozornila na problematiku týkající se kapitoly V. v plánech dílčích
povodí (FDP), kdy proběhlo další pracovní jednání k této problematice, jehož výsledkem je
návrh podkapitol Povodně a Sucho. Uvedla, že z diskuse vyplynul mimo jiné podnět, že
aktualizace makety PDP by mohla být provedena podobně, jako se nyní navrhují úpravy
obsahu kapitoly V. FDP.

Na evropské úrovni proběhlo 21. jednání WG Floods, kde byly prezentovány informace
o kontrole plánů pro zvládání povodňových rizik a souvisejícího reportingu. Guidance
dokumenty a datová schémata pro reporting dle Povodňové směrnice jsou předmětem práce
pracovní podskupiny Reporting pod WG Floods a měly by být do konce roku schváleny
vodními řediteli.

Mgr. Faigl uvedl, že po získání výstupů ze studie logických vazeb mezi repor[ingem plánů
povodí — datovým modelem (zadána z MŽP) bude ze strany MZe vypsána veřejná zakázka
na zpracování aktualizace maket pro NPP i FDP a souvisejícího datového rámce. Kvůli lepší
provázanosti bude nově obě tyto aktualizace provádět jeden zpracovatel. V rámci
přípravných prací již požádalo MZe SPP o připomínky, náměty a podněty k maketě FDP
a typizovanému vzoru NPP.

5. Metodika určení významnosti vlivu

Ing. Hánová (VRV), zástupkyně zpracovatele zakázky MZe na tvorbu Metodiky určení
významnosti vlivu, shrnula proces určení významnosti vlivu v minulých plánovacích obdobích
a upozornila na velké nedostatky. Uvedla, že ne všechna opatření byla ve všech případech
navrhována k omezení konkrétního vlivu, že u velkého množství opatření bylo uvedeno
„neznámý vliv“, a že předpoklad zpřísnění cílů bude mít dopad na větší tlak na hledání
a řešení vlivů. V rámci hledání řešení všech těchto problémů uspořádá VRV seminář, na
které účastníky jednání RSV KROV pozvala. Datum bude následně upřesněno/vybráno
korespondenčně, předpoklad konec června 2017.

6. Hodnocení stavu VÚ — aktuální stav

Ing. Tušil (VÚV) stručně informoval o uzavřených smlouvách a objednávkách se SPP
a o aktuálním stavu zajištění činností hodnocení stavu vodních útvarů. Všechna potřebná
data z monitoringu byla předána z CHMU na VUV TGM do 17. 5. 2017. Uvedl, že přístup do
databáze IS ARROW CHMU je zajištěn pro pracovníky VUV TGM. Do 26. 5. 2017 je nutné
předání dat pro hodnocení ekologického potenciálu pro nádrže na Biologické centrum
Akademie věd Ceské republiky. Dále představil technické zajištění činností a termíny dalšího
postupu. První výsledky by měly být k dispozici k 15. 6. 2017, textové zprávy se statistikami
a mapami výsledků hodnocení by měly být hotovy do 28. 7. 2017.
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Ing. Just (AOPK ČR) upozornil na problematiku určitého podceňování vlivu hydromorfologie
pro hodnocení ekologického stavu vodních útvarů povrchových vod.

7. Mezinárodní spolupráce

a) Koordinace prací na mezinárodní úrovni (diskusní bod)

Ing. Kinkor uvedl stručné informace o aktivitách při Evropské komisi a z mezinárodních
komisí od posledního jednání RSV KPOV. Uvedl stav schválení plánů povodí a jejich
reportingu v EU a také informace o přípravě hodnocení reportingu a II. plánů povodí ze
strany EK. První zpětná vazba z EK se nově očekává ve 3.Q roku 2017. Připomněl, že na
připomínky k návrhu hodnotící zprávy CR lze očekávat pouze omezený čas a bude nezbytné
zajistit koordinovanou zpětnou vazbu nejlépe na platformě RSV KPOV. Dále informoval
o zpracovávaném dokumentu objasňujícím aplikaci výjimek podle či. 4.4 a 4.5 RSV
s odůvodněním přírodních podmínek. Do tohoto procesu se zapojilo 10 členských států,
které zaslaly několik případových studií (hydromorfologie, post-acidifikace, kvantita
podzemních vod apod.). Výchozí dokument, který by mohl být velmi nápomocný, je zatím
v pracovní fázi. Upozornil i na to, že zatím je řešen spíše či. 4.4 RSV, zatímco Čl. 4.5 RSV je
spíše upozaděn. Oba dva typy výjimek jsou přitom rovnocenné. Dále bude materiál
diskutován na jednání vodních ředitelů na Maltě.

Uvedl, že zjednání pracovní skupiny WFD Mezinárodní komise pro ochranu Labe vyplynul
úkol — zaslat podněty pro mezinárodní koordinaci v rámci přípravy aktualizace
Mezinárodního plánu povodí Labe do konce května r. 2017. Požádal proto přítomné členy
pracovní skupiny RSV KPOV o zaslání jejich případných námětů do 29. 5. 2017. Lze
předpokládat, že k obdobným požadavkům na určení oblastí k mezinárodní koordinaci dojde
i v rámci Mezinárodní komise na ochranu Odry před znečištěním a Mezinárodní komise na
ochranu Dunaje (MKOD).

Jako témata vhodná ke koordinaci uvedl:
- charakteristiky, vymezení VU, přístup k HMWB,
- hodnocení stavu — míra detailu, složky,
- nadregionální cíle, cíle a jejich plnění,
- přístup k aplikaci výjimek a jejich zdůvodnění,
- mapová interpretace výstupů.

b) Workshop k hydroenergetice — Povodí Moravy

Ing. Čudková (Povodí Moravy) přednesla hlavní výstupy z workshopu k hydroenergetice
(„Sustainable Hydropower: Progress, Solutions and Remaining Challenges“), který se
koncem března 2017 uskutečnil při MKOD. Připomněla, že tato mezinárodní komise vydala
dokument se základními principy, jak přistupovat k využívání hydroenergetického potenciálu
vodních toků (http://www.mzp.czIczIduna mkod dokument). Uvedla, že některé členské
státy MKOD na jeho základě mají zpracované nebo začínají zpracovávat pasportizace
vodních toků, které mají za cíl určit vodní toky vhodné k výstavbě a provozu vodních
elektráren v souladu s cíli RSV.

8. Zapojení krajů do procesu plánování v oblasti vod

RNDr. Čurda uvedl, že přibližně v roce 2011 až 2012 se v rámci přípravy druhého
plánovacího období Ministerstvo zemědělství obrátilo dopisem na krajské úřady s dotazem,
jak jsou schopny přispět do procesu plánování v oblasti vod. Cást krajů přispěla finančně,
jiné poskytly data nebo spolupráci na jejich sběru, výsledky studií apod. Jelikož zástupce
Asociace krajů CR nebyl přítomen,‘ RNDr. Curda se následně zástupců SPP dotázal, jaké
mají zkušenosti se spoluprací s KU a zda je nutná v současné chvíli jakákoliv intervence

4



MŽP či MZe v této věci. Všichni zástupci SPP uvedli, že spolupráce s KÚ s kraji funguje na
dobré úrovni a v současné chvíli není potřeba ze strany obou resortů žádná aktivita. Zástupci
krajů i KU byli účastni v komisích pro přípravu PDP. Obnovení činnosti komisí pro jednotlivé
POP předpokládají jednotlivé SPP na konci roku 2017.

9. Různé

a) Příprava programu KPQV

V rámci tohoto bodu byla diskutována možná témata k projednání na Komisi pro plánování
v oblasti vod (KPOV).

Vzhledem k tornu, že z diskuse nevyplynula témata, která by vyžadovala bezprostřední
projednání na nadřízené platformě KPOV, se zástupci resortů a SPP shodli, že jednání
KPOV by se mohlo uskutečnit v průběhu září nebo října 2017.

Ing. Just upozornil na problém vyplývající z nového dotačního programu MMR pro správce
lesů (popř. jejich majitele), který umožňuje podporovat zprůtočňování lesních vodních toků
v rámci protipovodňové ochrany. Tento proces není podle jeho názoru v souladu s cíli
plánování v oblasti vod. Znovu také upozornil na fakt, že problematika hydromorfologie
vodních toků je významně upozaděna.

RNDr. Horecký (MŽP) informoval o jednání o adaptaci na změnu klimatu, které proběhlo
v rámci maltského předsednictví Radě EU, z něhož vyplynulo, že je třeba lépe harmonizovat
mitigační a adaptační opatření. Dále informoval o založení pracovní skupiny Hydromoríologie
při RSV KPOV, která se věnuje problematice revitalizací, renaturací a hydromorfologie. Tato
skupina je složená z cca 20 členů. V současné době, na základě dvou jednání této PS,
pracuje odbor obecné ochrany přírody a krajiny MZP na „metodických postupech pro
překonávání obtíží při realizaci revitalizací a renaturací vodních toků a niv. V budoucnu se
tato skupina bude věnovat i dalším hydromorĺologickým výzvám vyplývající z procesu
plánování v oblasti vod.

Ing. Foltýn (Povodí Moravy) upozornil v souvislosti s projednávanými body 5. a 6. na to, že
zásadním problémem vodohospodářského plánování v CR je nesoulad mezi cíli stanovenými
pro plánování v oblasti vod a mezi současně platnými právními předpisy pro vodní
hospodářství.

Mgr. Faigl na závěr všem poděkovat za účast a ukončil jednání.

V Praze dne 13.6.2017

Zapsali: Ing. Veronika Petrželková, Ing. Dana Lídlová, Ing. Zuzana Hulíková

Schválil: Mgr. Ladi
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Úkoly vyplývající zjednání:

Číslo Činnost Termín
úkolu

1 MŽP zašle členům aktuální verzi ČP a PP k připomínkám, na které Pojednání
budou mít 14 dní. RSV KPOV

2 Členové RSV KPOV zašlou svoje podněty pro mezinárodní 29.5.2017
koordinaci v rámci přípravy Mezinárodního plánu povodí Labe
Ing. Kinkorovi.

3 Zástupkyně VRV pošle návrhy termínů na plánovaný seminář Pojednání
k metodice určení významnosti vlivu. RSV KPOV

4 MZe rozešle všechny prezentace z jednání RSV KPOV Po jednání
RSV KPOV
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PREZENČNĺ LISTINA

Téma jednáni: Pracovní výbor Komise pro plánováni v oblasti vod pro implementaci
Rámcové směrnice o vodách (RSV KPQV)

Datum a hodina: 22. května 2017, 10:00 hod

Místo: zasedaci místnost č. 414c, Ministerstvo zemědělství

JMÉNO ORGANIZACE PODPIS

Mgr. Lukáš Záruba MŽP
Ing. Jaroslav Kinkor MŽP
RN Dr. Jakub Čurda MŽP
Ing. Mgr. Jana Tejkalová MŽP
Mgr. Martin Pták MŽP
Ing. Linda Franková MŽP
RN Dr. Jakub H orecký,_PhD. —______ MŽP )
Mgr. Pavlína Kuncová, PhD. MŽP
Ing. Pavel Marták MŽP
Ing. Alena Binhacková MZe
Mgr. Ladislav Faigl MZe
Ing. Dana Lídlová MZe
lng.ZuzanaHulíková — MZe
Ing. Veronika Petržeiková MZe —

Ing. Stanislav Němec MZe
Ing. Věra Bogdanova MZe
Mgr. Robert Spáčil, Ph.D. MD
Ing. Martin Vavřička Ředitelství vodních cest ČR - —__________

Ing. Jan Filgas AK ČR
Ing. Petr Martínek Povodí Labe —_______

Mgr. Petr Ferbar Povodí Labe
Ing. Tomáš Kendík Povodí Vltavy
big. Jaroslav Beneš Povodí Vltavy J

Ing. Vlastimil Zahrádka Povodí Ohře
ig. Miroslav Foltýn Povodí Moravy
ig. Lukáš Pavlas — Povodí Odry
hi Tomáš Just AOPK
Ing. Pavel Marek AOPK 0‘
Mgr. Vit Kodeš, PhD. ČHMÚ
Ing. Petr Tušil, PhD., MBA VÚV TGM, v.v.i.
RN Dr. Hana Prchalová VÚV TGM, v.v.i.
Ing. Petr Vyskoč VÚV TGM, v.v.i.

Ing. Kateřina Hánová Vodohospodářský rozvoj
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